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23 anyslíniavallès
Poder femení

4 Barnusell estrena el seu primer mandat sencer
a Granollers després de ser investida alcaldessa
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“TAMBÉ TENIM TALENT” pàg 3
El cas d’Enrique Ponce:
un discapacitat visual que
troba consol en la música

GRANOLLERS pàg 8
L’Escena Gran presenta
una temporada amb 
60 propostes culturals

POLÍTICA pàg 18

Els principals pobles
de la comarca 
estrenen alcaldies

BÀSQUET pàg 20

López: “Al CB Mollet 
vam tenir la mala sort de
perdre partits ajustats”

PARETS pàg 12

El nou executiu
municipal aposta 
per l’experiència

4Dionisio viu el mateix a Mollet i ara governarà 
en solitari després d’haver fregat l’absoluta pàgs 8 i 10
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El glaucoma, una malaltia que ata-
ca el nervi òptic, és una de les prin-
cipals causes de ceguera al món,
per darrere de les cataractes. L’En-
rique Ponce, de Parets, la pateix.
“Amb 12 anys em va pujar molt la
tensió, se’m va disparar molt rà-
pidament la miopia i vaig perdre
la visió d’un ull”, recorda. Tot i que
amb l’altre ull diu que “més o me-
nys” s’hi veu, explica que prefereix
fer servir el bastó. “M’ajuda a no
xocar”, assegura.

L’Óscar, amic de Ponce, tam-
bé té una discapacitat visual, però,
en canvi, prefereix el gos guia per
moure’s. “Amb el bastó has d’anar
fent un arc d’esquerra a dreta per
detectar i evitar els obstacles, i amb
el gos els evites directament”, ex-
plica. En el seu cas, la discapaci-
tat és de naixement i només s’hi
veu entre un 5 i un 10%.

Segons el darrer Informe so-
bre la Ceguera a Espanya, elabo-
rat per la fundació RetinaPlus,
950.000 persones de l’Estat pa-
teixen discapacitat visual i unes
58.000 són cegues. A més, “es
preveu que en el futur la ceguera
augmenti a conseqüència de l’in-
crement dels diferents factors de
risc”, detalla el document.

L’ACCESSIBILITAT, TOT UN REPTE
A l’ONCE, l’Organització Nacional
de Cecs Espanyols, ajuden les
persones cegues o amb altres dis-
capacitats a millorar la seva auto-
nomia i la seva qualitat de vida. “El
nostre objectiu és contribuir a fer
que els entorns, béns i serveis si-
guin totalment accessibles per a
persones amb discapacitat visual”,
expliquen. Per això, tant l’Enrique
com l’Óscar han acudit a l’ONCE
per aprendre a superar les difi-
cultats que es troben cada dia.

“La mobilitat sempre costa,
però a Parets es van reformar les
voreres i des de llavors m’hi tro-
bo més còmode, tot i que el prin-
cipal problema el tinc amb les ter-

rasses dels bars, que és on xoco
més”, explica Ponce. “Ara bé,
on sens dubte tinc més dificultats
és al tren, perquè no estan gaire
adaptats i he d’anar amb molt de
compte per no caure”, afegeix.
Mentrestant, l’Óscar reconeix
que, en general, en els darrers
anys s’han fet millores d’acces-
sibilitat arreu, però que “encara
queda molt per fer”.

En aquest sentit, des de l’ON-
CE detallen que, fa uns anys, l’ac-
cessibilitat només s’associava a la
necessitat d’eliminar barreres fí-

siques. “Però no només és això,
perquè l’espai en el qual aquest
col·lectiu es mou s’ha de disseny-
ar amb l’objectiu d’assegurar la ga-
rantia dels seus drets com a ciu-
tadans”, detallen. En aquest sen-
tit, recomanen crear entorns amb
els menors riscos possibles per a
aquest col·lectiu i amb mesures au-
ditives i tàctils que compensin
les seves carències visuals.

LA INCLUSIÓ, MATÈRIA PENDENT
Un altre aspecte pel qual lluita
l’ONCE és per la inclusió de les per-
sones cegues. Ponce va patir bu-
llying a l’institut i l’Óscar també.
“En el meu cas l’assetjament venia
d’abans per racisme i per ser un
noi trans, però després, quan vaig
perdre la visió, el bullyingva con-
tinuar”, recorda el paretà. L’Óscar,
per la seva banda, relata que va es-
tar dos anys en un institut ordinari
i que després, arran de l’assetja-
ment que patia per ser cec, va can-
viar-se al format en línia. 

A nivell laboral, però, el
col·lectiu també acostuma a tro-

bar dificultats. “He treballat d’e-
ducador i de monitor, però sem-
pre han dubtat de la meva pro-
fessionalitat”, explica Ponce. “En
veure’t amb el bastó, la gent s’ho
pensa dues vegades abans de
contractar-te, en comptes de que-
dar-se amb la importància que té
el fet que els nens vegin que una
persona amb discapacitat pot ser
el seu professor”, afegeix.

En aquest sentit, l’ONCE té un
servei de suport en la recerca de
feina que precisament està fent
servir l’Óscar, que recentment ha
acabat unes pràctiques com a re-
cepcionista. “D’una banda, inci-
dim en la importància de la for-
mació”, detallen des de l’organit-
zació. Per exemple, facilitant pro-
grames i aplicacions que poden
llegir documents. De l’altra, l’ON-
CE busca “el compromís dels
agents que intervenen al món la-
boral”, concreten.

“VA SER DUR”
Sens dubte, viure amb aquesta dis-
capacitat no és fàcil per a tots els

problemes externs que el col·lec-
tiu pateix i no pot controlar. Però
a això cal sumar la gestió emo-
cional que cadascú fa de la seva
discapacitat. Mentre que l’Óscar
recorda que “va ser dur” quan a la
infantesa intentava aprendre a
moure’s i a fer qualsevol cosa
sense veure-s’hi, Ponce explica
que va viure la pèrdua del seu ull
“com un dol”. “Tenia moltes in-
seguretats i no volia sortir amb el
bastó pel carrer”, recorda. “Per a
mi era molt dur veure’m així i, de
fet, encara ho és”, afegeix. 

El paretà va trobar consol en la
música. “Componc des que vaig
començar a patir bullying i, arran
de la discapacitat, l’ONCE em va
donar una beca”, explica. Gràcies
a ella ha participat en la Gala Más
IN, l’esdeveniment artístic més
gran d’Europa per a persones
amb diversitat funcional, i en el
concurs de música Music@ONCE
2023. “Aquests certàmens ser-
veixen per demostrar que les per-
sones amb discapacitat visual
també tenim talent”, conclou.

Olga García
PARETS

Viure sense veure-s’hi
» Dues persones amb discapacitat visual expliquen les dificultats que es troben en el seu dia a dia
» L’ONCE treballa per millorar la seva qualitat de vida, però encara queda lluny la seva inclusió social

A l’Estat, només un 2% de la població és totalment cega. Foto: Arxiu

“En veure’t amb 
el bastó, la gent s’ho
pensa dues vegades
abans de contractar-te”
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La lupa

El creixement de la població mundial i la ten-
dència a l’abandonament d’extenses àrees
destinades a l’activitat agrícola dibuixen
un món de grans concentracions humanes

de milions d’habitants i petitetes poblacions semi-
abandonades i amb pocs serveis. Durant les prime-
res dècades de democràcia, a les institucions recu-
perades era freqüent el debat sobre el desequilibri ter-
ritorial i l’acció transversal per intentar corregir els
efectes negatius tant en l’àmbit rural com en les zo-
nes metropolitanes, especialment la de Barcelona.

Ara, en el debat polític és difícil trobar un diagnòstic
rigorós d’aquest desequilibri i, sobretot, és difícil tro-
bar-hi propostes de solució dels problemes que
aquesta distribució poblacional provoca en el món
agrari, en la gestió forestal i en la dotació de serveis
a tots els racons de la geografia, garantint-ne l’ac-
cessibilitat universal.

Tampoc als municipis amb una densitat de po-
blació elevada es troba un debat d’abast suficient que
tingui present el desequilibri creixent entre els di-
ferents territoris. Durant molts anys, les propostes
com l’eix transversal, el canal Segarra-Garrigues, el
desdoblament de l’A-2, L’eix Diagonal, l’eix de l’E-
bre… havien de resoldre el desequilibri, però com
que la problemàtica social va evolucionant, una ve-
gada fetes aquestes infraestructures, les causes del
desequilibri han variat, però les conseqüències són
les mateixes.

El dia 26 de maig va finalitzar una campanya mu-

nicipal. L’elecció dels representants locals té molta im-
portància en aquesta mena de debats, ja que a cada
indret coneixen perfectament les problemàtiques
que han aparegut en les darreres dècades. Crec en el
gran potencial del poder democràtic local per fer front
als nous reptes. Un poder que coneix els problemes
de molt a prop i pot veure l’èxit o el fracàs de les se-
ves decisions, o de la seva inacció.

M’he fixat especialment en el debat dels candidats
de la capital de Catalunya i de les solucions que plan-
tejaven per a la gran aglomeració urbana que signi-
fica l’anomenada àrea metropolitana, ja que la ciutat
de Barcelona i el seu entorn metropolità han prota-
gonitzat, en les darreres dècades, una extraordinària
transformació social, urbana i territorial, que no
sempre ha anat acompanyada d’una renovació de les
entitats administratives de govern compartit i dels seus
sistemes de gestió.

He de dir que el resultat no és gaire falaguer. L’a-
ny 2019 va elaborar-se el Pla Director Urbanístic, un
document amb interessants propòsits i que hauria de
ser previ a la redacció d’un nou Pla General Metro-
polità, ja que el vigent es va aprovar l’any 1976. El con-
tingut dels documents d’anàlisi feia un diagnòstic que
els candidats han desaprofitat.

Pel que fa a temes com l’habitatge, o la manca d’ha-
bitatge, mai es menciona el despoblament d’altres zo-
nes del territori que podrien oferir oportunitats si pen-
séssim en els models futurs de gestió agrícola i forestal.
Quasi no s’ha parlat d’un instrument existent: l’Ha-

bitatge Metròpolis Barcelona (HMB), operador mixt,
societat publicoprivada.

De la renovació dels models de les entitats de go-
vern, des del desconcert del 1987, en què les lleis d’Or-
denació Territorial aprovades pel Parlament van ex-
tingir l’antiga Corporació Metropolitana, no s’ha
formulat una proposta sòlida, i del Consorci conjunt
de la Mancomunitat de Municipis, de l’Entitat del Medi
Ambient i de l’Entitat Metropolitana del Transport no
se’n sap res des del 2010 i ningú les ha mencionat du-
rant la campanya o ha proposat alternatives.

Ben mirat, els elogis a un suposat metropolita-
nisme que he trobat als programes electorals són li-
mitats i els resumeixo de pressa. Junts: “Barcelona és
el cor metropolità de Catalunya”. PSC: “La Barcelo-
na de dimensions reals”. ERC: “La ciutat metropoli-
tana”. Comuns: “Una ciutat amb mirada metropoli-
tana”. PP: “Atendre les qüestions que afecten els bar-
celonins i els habitants dels municipis veïns”.

Esperava més. Calia més. Els fenòmens metro-
politans i els seus serveis de seguretat pública en mu-
nicipis que comparteixen carrers és un tema estudiat
a molts estats d’Europa i amb formes organitzatives
reeixides per reflexionar-hi. També amb projectes
d’habitatge públic o d’autosuficiència energètica,
fins i tot amb xarxes de suport social compartides.

El nou alcalde de Barcelona no pot obviar l’enor-
me pes demogràfic i les singularitats que fan de l’àm-
bit metropolità un gran consumidor de recursos que
s’ha de convertir en emissor d’oportunitats.

NLes millors
perles

Dels creadors del Titanic, arriba el Titan. Un submarí turístic
que explorava les restes de l’emblemàtic transatlàntic ha

desaparegut. Els passatgers que hi viatjaven eren milionaris,
entre els quals hi havia un dels homes més rics del Pakistan. 

El masclisme no marxa. Un home va dir a la seva dona que
no feia res a casa i ella va reaccionar de la millor manera:

efectivament, va començar a no fer res. El resultat en pocs
dies va ser el caos. Esperem que aviat arribi el divorci.

De fet, el masclisme ha entrat també a les institucions. El nou
president del Parlament balear, Gabriel Le Senne, té

publicades piulades com aquesta: “Les dones són més
bel·ligerants perquè no tenen penis”. És de Vox, per si dubtàveu.

Una teleoperadora mor i els companys han de continuar
treballant dues hores més amb el cadàver al costat. No

ha passat a un país llunyà, ha passat a Madrid, i és una
mostra de la societat que tenim. Res més podem afegir.

LA FOTOAjuntament de Barcelona
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Fenomen metropolità
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Els ulls de Cynthia Molina1

2
Montmeló viu una caiguda 
de les contractacions laborals

Cinc regidors llagostencs 
s’acomiaden del consistori

Queixes per la situació 
de les llistes d’espera a Mollet

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5

El millor jazz escalfa motors a Sant Andreu

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

A les xarxes

@AlbertLloreta: Pobre Jordi Martí Grau,
que ha fet la feina bruta de mentir durant
setmanes negant cap “operació estranya”
de vots amb el PP...

@jaumecollboni: És el més alt honor ser el
nou alcalde de @bcn_ajuntament. Amb hu-
militat, afronto el repte més gran de la meva
vida. Seré l’alcalde de tots els barcelonins/es.

#AlcaldeCollboni

@elsmatins: Negocien per la Diputació: Xa-
vier Trias defensa la feina feta per la socialista
Núria Marín i ha obert debat en el seu par-
tit sobre la reedició del pacte Junts-PSC.

#QueElsBombin? #ComunsAmbPP

Safata d’entrada

Els resultats de les eleccions
municipals del passat 28
de maig van parlar d’una

manera molt clara: la llista d’Ara
Parets ERC va ser la que va rebre
més suport, amb 2.423 vots i un
total de 7 regidors i regidores. 

Per primer cop a la història,
el PSC no va ser el més votat, i les
forces que fins ara governaven
han perdut suports, tant en nom-
bre de regidors com en vots,
quasi 2.000.

Moltes gràcies a tota la ciuta-
dania de Parets que ens va fer cos-
tat a les urnes, perquè va creure
que el nostre projecte de futur per
al poble era el més sòlid, rigorós
i viable per tirar endavant.

Gràcies també, en majúscules,
a tot l’equip que va formar part de
la candidatura més votada i de
tota la resta de veïns i veïnes que
van posar el seu granet de sorra,
amb la feina diària, per aconse-
guir aquesta fita.

Des de l’endemà de les elec-
cions, vam reclamar que es dei-
xés governar la llista més vota-
da, el PSC ho deia el 2019 però
ara se n’oblida, perquè hi ha
més gent que demanava el can-
vi que no pas població que fa cos-
tat a un govern que ha perdut
molts suports. 

Per principis i per dignitat, no
hem negociat amb aquelles for-
ces polítiques que van protago-
nitzar una moció de censura

que ha estat castigada clara-
ment a les urnes. 

El pacte d’investidura, entre
PSC i Sumem Esquerres, esta-
va anunciat des de fa temps. Sa-
bíem que pactarien com fos,
perquè el seu objectiu final no és
la millora del poble, sinó impe-
dir que Ara Parets ERC recuperi
l’alcaldia. Així ho va expressar
una exregidora de Sumem, sen-
se cap mirament, en un article
a la premsa comarcal: no per-
metrien que ERC governés.

Per això no vam voler ser
instrumentalitzats ni utilit-
zats en les negociacions “per
incrementar les penyores” que
pogués demanar Sumem Es-
querres.

Nosaltres no hem pretès
acontentar les ànsies de poder
ni de protagonisme de ningú.

Nosaltres no actuem per
conveniència, sinó sempre pen-
sant en el projecte, en el model
de poble i en el benestar dels pa-
retans i les paretanes.

I el canvi tard o d’hora ma-
durarà i arribarà encara amb
més força per continuar la trans-
formació que tenim pendent.
Ningú comptava que després de

44 anys nosaltres guanyaríem
les eleccions i ho hem fet des-
prés d’una campanya de difa-
mació personal sense límits.

A partir d’ara, iniciem una
nova etapa al consistori, sent la
força més votada i amb un
grup municipal majoritari que
voldrà ser útil a la ciutadania
que ens ha donat suport. 

Treballarem per fer realitat
des de l’oposició les nostres
propostes electorals i per ser la
vostra veu al plenari.

Volem que Parets avanci
de manera conjunta i que s’ar-
ribin a grans consensos en
qüestions de poble. Però per
això caldrà que hi hagi volun-
tat per part de tothom: trans-
parència, participació, plurali-
tat, confiança i sentit comú en
la presa de decisions.

El canvi cada cop és més a
prop. Aquesta vegada ha estat
per tan sols 44 vots que la co-
alició de govern actual ha pogut
continuar en el poder. 

Perquè Parets es mereix
continuar amb la transforma-
ció iniciada amb el Govern Plu-
ral, que ha sortit clarament re-
forçat de les urnes.
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Gràcies, Parets
per Jordi Seguer (ERC Parets)

Els semàfors

La Generalitat ha publicat una
llista de 140 municipis amb

zones d’habitatge tensionades,
entre els quals hi ha Granollers 
i també altres ciutats de la
comarca. L’objectiu és poder
regular els preus del lloguer 
en aquestes localitats. 

pàgina 8Generalitat

El molletà Carlos Pérez-Reche 
ha codirigit el film Heavies

Tendres, la primera pel·lícula feta
a Catalunya i en català que arriba
al certamen per excel·lència de
l’animació, el Festival d’Annecy.
Ha estat un dels films nominats,

però no ha guanyat.
pàgina 10Heavies Tendres

El darrer curtmetratge de la
productora paretana, titulat 
El tren de l’alegria, ha guanyat 
el premi a millor curt al Festival
Internacional de Cinema en
Català. Es tracta del certamen 
de referència del cinema
rodat en aquesta llengua.

pàgina 12Anna Moragriega
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POLÍTICA4Tretze són els regi-
dors que formen el nou govern
municipal de Granollers, amb
l’alcaldessa Alba Barnusell al
capdavant. La socialista va ser in-
vestida dissabte i dilluns signa-
va la delegació de les compe-
tències de l’alcaldia i  dels regi-
dors i regidores. Entre les nove-
tats, destaquen els canvis de re-
gidoria d’alguns dels regidors
amb més experiència i la incor-
poració de tres nous membres:
Martí Pujadas,  Isabel Llorente
i Cinta Aixendri.

El primer tinent d’alcalde, Ál-
varo Ferrer, continuarà sent la
mà dreta de Barnusell i el regi-
dor d’Esports, de Cooperació,
Pau i Drets Humans, però tam-
bé agafa la regidoria de Trans-
formació Digital i Sistemes Tec-
nològics, que havia estat en
mans de l’alcaldessa durant el
darrer mandat de l’exalcalde Jo-
sep Mayoral. Mentre que Gem-
ma Giménez, segona tinent d’al-
calde, es manté a les regidories
d’Urbanisme i a la de Comerç i
Relacions amb Empreses, i aga-
fa la d’Obres, Projectes i Espais
Verds, que fins ara liderava el re-
gidor històric Albert Camps.

Un altre canvi significatiu és
a la regidoria d’Educació, que
durant els darrers mandats ha-
via estat en mans de Francesc
Arolas. Ara passa a estar dirigi-
da per Llorente, que també aga-
fa les carteres de la històrica
regidora de Serveis Socials i
Gent Gran, Maria del Mar Sánc-
hez. Arolas, per la seva banda,
agafa la regidoria de Medi Am-
bient de Camps,  i les de  Trans-
parència, Atenció a la Ciutada-
nia, i Salut Pública i Consum, de

Sánchez. Mentre que Pujadas és
el nou responsable de Planifica-
ció Estratègica, abans en mans
de Banusell, i també de Comu-
nicació i Imatge, Processos Par-
ticipatius i Joventut. Aixendri
porta les regidories d’Ocupació,
Promoció Econòmica i Turis-
me. La resta de regidors conti-
nuen al capdavant de les matei-
xes carteres.

PLE D’INVESTIDURA
Per la seva banda, l’alcaldessa
Barnusell assegurava al ple d’in-
vestidura que assumia “el com-
promís de fer una ciutat encara
més verda, més saludable, més
sostenible, accessible i inclusiva,
amb oportunitats per a tothom”.
“Hem fet molt, però en aquest nou
mandat encara queda molt camí
per fer”, afegia, a la vegada que
mostrava la seva intenció de tre-
ballar per arribar a acords. “Junts
avançarem més i millor”, deia
en aquest sentit. Finalment, Bar-
nusell acabava el seu discurs po-

sant sobre la taula la seva volun-
tat que Granollers sigui “una ciu-
tat on tothom trobi el seu lloc, les
seves oportunitats i pugui viure-
hi feliç”. “Aquest és el meu com-
promís”, sentenciava.

Si alguna cosa va marcar
aquest ple, però, va ser la pos-
sessió del càrrec sense la vara de
batllessa, un símbol que lliura la
mesa d’edat, en aquesta ocasió
presidida per la candidata de
Vox, Cristina Tarrés. Encara que
l’entrada de la ultradreta al con-
sistori també va ser un altre dels
aspectes més distintius del ple. I
és que mentre a la Porxada una
seixantena de persones es con-
centraven amb crits de “feixistes
fora de l’Ajuntament”, dins del ple
els diferents partits asseguraven
que no deixarien que les propos-
tes de Vox tiressin endavant. 

En aquest sentit, cal recordar
que el nou Ajuntament està for-
mat per sis partits: els 13 regidors
del PSC, 4 d’ERC, 3 de Junts, 2 de
Primàries, 2 del PP i 1 de Vox.

Membres de l’equip de govern. Foto: Ajuntament

El nou govern comença a
caminar: “Queda molt per fer”
» Hi ha canvis al capdavant d’algunes regidories i tres membres nous
» Barnusell revalida l’alcaldia, però amb l’absència d’alguns històrics

Més de 60 propostes a la nova
temporada d’Escena Gran

CULTURA4Ja se sap quins seran
tots els artistes que actuaran a la
nova temporada d’espectacles
d’Escena Gran. La programació es
presentava dimecres i, entre les ac-
tuacions més destacades hi ha la
del Tribut a Queen, el número del
Gran Circ Acrobàtic de la Xina, els
concerts de Triquell, Ginestà i
Dàmaris Gelabert, el monòleg
del Monaguillo i el darrer espec-
tacle de la històrica companyia Da-
goll Dagom, que s’acomiada dels
escenaris. Tots els actes s’esten-
dran des del setembre fins al ge-
ner i es faran al Teatre Auditori, al

Llevant Teatre, a la Nau B1, al Ci-
nema Edison i al Teatre de Can
Palots de Canovelles.

Aquesta temporada compta-
rà amb més d’una seixantena
d’espectacles i portarà l’eslògan
Una altra manera de veure el
món, ja que, segons explicaven des
d’Escena Gran, a través de totes les
propostes presentades l’especta-
dor podrà descobrir “altres ma-
neres de veure el món i de viure’l”.
“Amb aquest programa busquem
remoure consciències, sorprendre,
fer dubtar i fer vibrar”, detallaven
des de l’organització. 

Els propietaris hauran de
limitar els preus del lloguer

HABITATGE4Granollers ha entrat
a la llista dels 140 municipis amb
zones tensionades pel preu de
l’habitatge que ha fet el Govern.
Això significa que els propietaris
hauran de limitar el preu del llo-
guer. Es tracta d’una mesura que
es tira endavant amb l’objectiu que
els preus no “pugin de forma des-
mesurada”, explicava ahir la con-
sellera de Territori, Ester Capella.
Segons comentava, la vigència
de la declaració de zona tensio-
nada serà de tres anys i es podrà
prorrogar per anualitats.

Alguns dels requisits que el

Govern ha tingut en compte per
seleccionar aquests municipis han
estat que la càrrega del cost del llo-
guer o la hipoteca més els submi-
nistraments bàsics superin el 30%
dels ingressos de les llars, o que el
preu de lloguer o compra d’habi-
tatge hagi crescut considerable-
ment en els darrers cinc anys.

En aquest sentit, altres muni-
cipis de la comarca també entren
en aquesta llista com Caldes, Ca-
novelles, Cardedeu, les Franque-
ses, la Garriga, la Llagosta, Mont-
meló, Montornès, Parets, la Roca
o Sant Fost, entre altres.

Presentació de la programació. Foto: Arian Botey/Teatre Auditori

Esports |Tot a punt per a la Cup més multitudinària
La Granollers Cup d’aquest any serà una edició per a recordar. I és que tal com

explicaven en la presentació, aplegarà més esportistes i equips que en cap 
altra edició. En concret, un total de 6.200 participants i de 424 equips.
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POLÍTICA4Els regidors i les re-
gidores que durant els pròxims
quatre anys estaran al capdavant
del govern ja han començat a tre-
ballar. El nou cartipàs municipal,
que reflecteix les principals línies
de treball d’aquest mandat, es
presentava dilluns i inclou di-
verses novetats, com noves regi-
dories i també noves cares. 

NOVES ÀREES I REGIDORIES
El nou executiu, integrat per set
dones i cinc homes, passa de di-
vidir-se en sis grans àrees, a fer-ho
en quatre:  la de Presidència, Ter-
ritori i Acció Climàtica, la de Ser-
veis Personals i Acció Comunità-
ria, la de Drets Socials i Govern
Obert, i la de Desenvolupament
Econòmic i Innovació. Les porta-
ran el primer, segon, tercer i quart
tinent d’alcalde respectivament, és
a dir, Raúl Broto, Mercè Pérez,
Ana Díaz i Encarna Ortiz. Mentre
que les dues àrees que es perden
són les que abans portaven els dos
exregidors de Podem i antics so-
cis de govern del PSC, que aquest
mandat governarà en solitari.

D’altra banda, entre les noves
regidories destaquen la de Civis-
me, la d’Infància, la de Ciutada-
nia i Relacions amb la Comunitat,
la de Cohesió Social o la separa-
ció en una regidoria de Feminis-
me i en una altra LGTBI+ del que
abans era la regidoria de Gènere.
Altres regidories, en canvi, es
mantenen, però amb un altre
nom i concepció de l’àrea, com la
d’Habitatge que passa a ser la de
Promoció d’Habitatge Públic.

A més, també s’ha creat una
nova figura relacionada directa-
ment amb l’alcaldia, que és la de
Coordinació Política, que s’en-

carregarà de coordinar el go-
vern amb la resta de grups mu-
nicipals, amb l’objectiu d’acon-
seguir una bona entesa entre
totes les formacions. Aquesta
posició l’ocupa el regidor Broto.

NOUS REGIDORS
“El nou equip està format per re-
gidors amb experiència i d’altres
de nous que assumeixen el càr-
rec amb molta il·lusió i empen-
ta”, detallava Dionisio. I és que
als quatre tinents d’alcalde ja
esmentats i als regidors Juanjo
Baños, Juan Torrecilla i Pepi
Muñoz, que portaran les regido-
ries que havien portat fins ara i
les que portaven els regidors de
Podem, s’hi sumen quatre noves
cares: Leo Conde, que agafa el re-
lleu de l’exalcalde Josep Monràs
com a  regidor d’Esports, Noa
Monràs, que s’encarregarà de la
regidoria d’Educació que fins
ara portava Broto, Ferran Se-
garra, regidor de Civisme, i Estela
Mas, regidora de Feminisme.

PLE D’INVESTIDURA
D’altra banda, dissabte se cele-
brava el ple d’investidura, on l’al-
caldessa Dionisio revalidava el
càrrec, amb els vots dels 12 regi-
dors socialistes. La resta de partits
van presentar la seva candidatu-
ra, de manera que no es va acon-
seguir cap majoria absoluta. 

“Accepto aquest repte amb
humilitat, responsabilitat, passió,
respecte i compromís amb una
ciutat, la meva, que adoro, esti-
mo i m’inspira”, deia la batlessa.
“Treballaré incansablement per
a Mollet”, assegurava en el seu
discurs. A la vegada, avançava
que un dels seus compromisos és
“la defensa de la gestió política
com a espai de treball conjunt, de
ponts, de diàleg, de renúncies i
de pactes”. 

Mentrestant, al ple també
agafaven el càrrec els regidors de
la resta de partits: els 5 d’ERC,
els 3 de Mollet en Comú Podem,
els 2 del PP, els 2 de Vox i l’úni-
ca regidora de Junts. 

Els 12 membres de l’equip de govern. Foto: Ajuntament

Dionisio crea una figura per 
coordinar-se amb l’oposició

» La liderarà Raúl Broto i l’objectiu és fomentar una bona entesa
» “Treballaré incansablement per a Mollet”, va dir dissabte Dionisio 

De Mollet fins al principal
festival d’animació del món

CULTURA4Heavies Tendres,
un film codirigit pel molletà
Carlos Pérez-Reche, ha estat
una de les peces audiovisuals no-
minades al Festival d'Annecy, el
principal festival dedicat al ci-
nema d’animació. En concret,
era candidata a obtenir el premi
de millor pel·lícula d’animació.
Tot i que no va acabar guanyant,
és la primera vegada que una
producció catalana i feta en ca-
talà ha arribat tan lluny en
aquest certamen.

Cal recordar que Heavies
Tendreshavia estat una sèrie co-

produïda per TV3 i emesa l’any
2018, que explicava històries de
dos nois adolescents de Barce-
lona que troben un refugi en la
seva amistat i en la música hea-
vy. Ara el seu creador, Juanjo
Sáez, ha decidit convertir-la en
una pel·lícula. 

D’altra banda, més enllà del
Festival d'Annecy, el film codi-
rigit pel molletà també ha estat
seleccionat als Lift-Off Global
Network de Toronto i Tòquio,
dos prestigiosos festivals on
Heavies Tendres té opcions
d’emportar-se un guardó.

Una quarantena de famílies,
sense plaça d’escola bressol

EDUCACIÓ4Enguany, la de-
manda de places a les escoles
bressol públiques de Mollet ha
estat més alta que l’oferta. Per
això, una quarantena de famílies
s’han quedat sense plaça, ara que
ja s’ha tancat el període de pre-
inscripció i s’han publicat les llis-
tes d’admesos per al pròxim
curs. Tot i haver-hi tres centres
públics, La Xarranca, La Fila-
dora i Els Pinetons, la demanda
ha crescut considerablement
davant la gratuïtat de l’escola-
rització dels infants de 0-3 anys.

En total, s’oferien fins a 246

places, 160 de nova inscripció i
86 per a infants que passen
d’un curs a l’altre, però l’Ajun-
tament ha rebut 285 sol·lici-
tuds. Mentre que l’any passat es
van rebre 196 sol·licituds, 89
menys que enguany.

Cal destacar, però, que en ge-
neral es tracta d’una situació
que també ha passat a moltes al-
tres ciutats i que seria fruit d’a-
questa gratuïtat. La majoria d’A-
juntaments, com el de Mollet, es-
tan buscant solucions que po-
drien passar per concertar pla-
ces amb escoles bressol privades.

Imatge d’arxiu del festival. Foto: Festival d’Annecy

Obres | Rentat de cara a La Marineta
Després d’anys de problemes a la façana del Centre Cultural La Marineta,
sobretot en els tres esgrafiats que té, l’Ajuntament ha tret a licitació, per
70.000 euros, les obres per a rehabilitar-la juntament amb les finestres.
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Nou èxit de Moragriega: 
el seu darrer curt rep un premi
CINEMA4El curtmetratge El
tren de l’alegria, produït per la
paretana Anna Moragriega i di-
rigit per Jordi Boquet, ha guanyat
el premi a millor curt al Festival
Internacional de Cinema en Ca-
talà. Es tracta del certamen de re-
ferència del cinema rodat en ca-
talà. “Moltes gràcies per apostar
per aquesta obra”, deia Mora-
griega en recollir el guardó. 

La trama del Tren de l’alegria
se situa en una classe d’inter-
pretació i té com a protagonista
un jove aspirant a actor. Aquest
s’enfronta a un professor amb

mètodes particulars que li fan
qüestionar-se què està disposat
a fer. “És una història una mica
diferent de tot el que veiem”, de-
tallava la paretana.

Cal recordar que Boquet i Mo-
ragriega ja havien treballat junts
abans, ja que són els creadors de
Ni oblit ni perdó, el curtmetratge
que va guanyar el 2021 el guardó
a millor curt als Premis Gaudí. A
més, la paretana també ha treba-
llat en altres curts d’èxit com Na-
dia, nominada als Gaudí d’aquest
any, i Hermano Caballo, un do-
cumental que està als cinemes.

POLÍTICA4Parets ja té el nou
cartipàs municipal, que marca
l’organització de l’equip de go-
vern durant els pròxims quatre
anys. L’alcalde, Francesc Juz-
gado, signava ahir el decret amb
la nova composició de l’Ajunta-
ment. Entre les novetats princi-
pals destaquen tres nous regi-
dors que prèviament ja havien
estat a l’Ajuntament: Lucio Gat,
3r tinent d’alcalde i regidor des
del 1991 fins al 2011, Paola Gra-
tacós, regidora durant el mandat
2015-2019, i Dídac Cayuela, re-
gidor des del 2011 fins al 2018.
La resta de membres de l’equip
de govern, repeteixen.

En les principals regidories no
hi ha canvis, ja que Casandra Gar-
cia torna a exercir el càrrec de vi-
cealcaldessa i regidora d’Educa-
ció, de la mateixa manera que
Francesc de la Torre és novament
regidor de Cultura i O’hara Val-
divia de Comerç. El canvi més
destacat és a la regidoria d’Ur-
banisme, fins ara en mans de
Rosa Martí, que passa a portar
Gat. Mentrestant, per la seva

banda, Cayuela entra per dirigir
la regidoria de Joventut que fins
ara portava l’exregidora Maria
Gorina, i Gratacós entra per di-
rigir una regidoria nova, la de
Benestar Emocional.

D’altra banda, cal recordar
que dissabte se celebrava el ple
d’investidura on Juzgado revali-
dava el càrrec d’alcalde en rebre
els 7 vots del seu partit i els 2 de
Sumem Esquerres. “És un orgull
ser escollit novament alcalde de

Parets”, començava dient en el
seu discurs.  “En aquest mandat
vull fer les coses millor”, afegia.
Mentre que, per la seva banda,
Garcia, assegurava que conti-
nuarà “treballant les hores i dies
necessaris per a Parets i per aju-
dar la gent”.

Durant la investidura, el gua-
nyador de les eleccions, el repu-
blicà Jordi Seguer, va tornar a re-
clamar que s’hauria d’haver dei-
xat governar la llista més votada. 

Ple d’investidura de dissabte. Foto: Silvia Ferran/Ajuntament

Aposta per l’experiència 
en el nou govern municipal

Moragriega, al centre, en l’entrega dels premis. Foto: Laia Roca Photography

Cultura | Parets acull castellers de tota la comarca
La plaça de la Vila acollia diumenge la Trobada de Colles Castelleres del

Vallès Oriental. Hi van participar els Manyacs, els Castellers de Mollet, els
Xics de Granollers, els Escaldats de Caldes i la Colla del Baix Montseny.
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Candela revalida l’alcaldia 
i ja governa amb els comuns

MARTORELLES4ERC ha acon-
seguit revalidar l’alcaldia de
Martorelles, que continuarà en
mans de Marc Candela els prò-
xims quatre anys. Els republi-
cans governen en coalició amb
els comuns, que a canvi de votar
Candela el dia del Ple d’investi-
dura han entrat al govern. 

D’aquesta manera, Mònica
Utrilla, líder dels morats al poble,
ocupa la primera tinença d’al-
caldia, amb atribucions a les
àrees d’esports, joventut, igualtat
i benestar animal. El número 2 de
Martorelles En Comú Podem,

Daniel Montserrat, per la seva
banda, és el nou regidor de festes
populars, indústria i treball. 

Completen el cartipàs muni-
cipal els republicans Anna No-
gueras, com a segona tinent
d’alcaldia de cultura, patrimoni,
participació, gent gran i turisme;
Gerard del Caño, com a tercer ti-
nent d’alcaldia de territori, con-
vivència i seguretat; Remei Ver-
juan, que passa a ser regidora de
benestar i família, salut i comerç,
i Roger Parera, que és el nou re-
gidor d’hisenda, comunicació i
polítiques digitals.

SANT FOST4Montserrat San-
martí serà alcaldessa de Sant
Fost els pròxims quatre anys.
Així es va decidir en el Ple d’in-
vestidura del dia 17, on va reco-
llir els nou vots dels regidors de
la seva formació, Independents
Units per Sant Fost (IUSF), i el
del PSC, Jesús Canga, que va
justificar el seu suport a la can-
didatura de Sanmartí –que té
majoria absoluta al Ple i que, per
tant, no necessitava cap suport
per ser investida– per “respec-
te” als resultats del 28M. En cap
cas Canga entrarà en el govern
local, tal com va deixar clar en el
seu discurs, on va avisar que
protagonitzaria una oposició
“constructiva i justa”. 

Al seu torn, Sanmartí va
agrair el suport de Canga durant
el seu discurs d’investidura, on
va aprofitar per detallar les lí-
nies generals del pròxim man-
dat. “Treballarem per Sant Fost
com sempre hem fet, amb ho-
nestedat, humilitat i transpa-
rència”, va prometre Sanmartí,
que va afegir que ho faran “per

a tots, sense distincions”, i
“apostant pel diàleg”.

“Els nostres nou regidors,
amb aquesta àmplia majoria,
han de ser l’oportunitat de fer re-
alitat els projectes més imme-
diats que tenim plantejats”, va
argumentar l’alcaldessa, que va
posar com a exemple les obres
als pavellons esportius, el canvi
de gespa al camp de futbol o l’es-
pai jove, entre altres. 

A més, la batllessa va recor-
dar que tenen al davant el rep-
te de “millorar la seguretat” al
municipi i posar en marxa polí-
tiques adreçades a combatre els
efectes de la crisi climàtica, així
com el foment de la igualtat en-
tre homes i dones.

De moment l’alcaldessa en-
cara no ha presentat el cartipàs
municipal amb la distribució
de regidories i responsabilitats.

Sanmartí sent investida alcaldessa. Foto: Ajuntament de Sant Fost

Sanmartí: “Treballarem 
per a tots, sense distincions”

El nou govern del municipi. Foto: Ajuntament de Martorelles

Salut | El CAP ajuda a gestionar la gana emocional
El CAP de Martorelles-Sant Fost ha posat en marxa un taller per aprendre a
gestionar l’anomenada gana emocional, és a dir, aquella que sorgeix durant

moments d’ansietat i que porta el pacient a menjar desordenadament.
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Pere Rodríguez inicia el seu
tercer mandat a Montmeló

POLÍTICA4L’alcalde Pere Ro-
dríguez va rebre dissabte passat,
durant la celebració d’investi-
dura, la vara de batlle per tercer
cop consecutiu.

En el seu discurs, el socialis-
ta va assegurar que governarà
amb “responsabilitat”, tot i tenir
majoria absoluta i va oferir dià-
leg a la resta de partits.  Alhora,
va esmentar alguns dels seus
objectius com a alcalde. Fer re-
alitat el Centre de Formació Pro-
fessional en Química, reformar i
ampliar el Casal de la Gent Gran,
posar en marxa la nova residèn-

cia i tenir una nova residència per
a persones amb discapacitat, van
ser les promeses que va citar.

NOU GOVERN
Pel que fa a la resta del govern
municipal, Rodríguez exercirà,
a més d’alcalde, com a titular de
l’àrea de govern i economia.
Antoni Guil serà el responsable
de l’àrea de Desenvolupament
Urbà, Sostenibilitat i Habitatge;
Ariadna Ojeda la responsable de
l’àrea d’Acció social, i Imanol
Martín el responsable de Serveis
a la ciutadania.

MONTORNÈS4El gir de guió
d’última hora, tal com ja era de
preveure, no es va produir al ple
d’investidura de Montornès.
José Montero, de Montornès
en Comú Podem, va ser escollit
dissabte una altra vegada com a
alcalde del municipi amb els
vots favorables dels set regidors
del seu partit i de l’únic repre-
sentant que té ERC al consisto-
ri. D’aquesta manera, el dels
comuns ja ha arrencat el seu
quart mandat al capdavant de
l’Ajuntament.

Per la seva banda, el PSC, en-
capçalat per Eva Díaz, no va
aconseguir teixir una aliança
que permetés el canvi de tornes.
Els socialistes van pactar amb
Fem Montornès, que disposava
de tres regidors, però amb el PP
no hi va haver acord. Díaz no va
acceptar les demandes dels po-
pulars, que volien formar part del
govern amb els seus dos regidors.
Ja ho deia la política a aquesta
publicació abans del ple de dis-
sabte: “Les negociacions amb el
PP eren només per l’acord d’in-

vestidura. El que no contem-
plem és governar amb ells”.

TEMPS DE PACTES
A diferència de l’anterior mandat,
en què els comuns van obtenir
vuit regidors, en el nou cicle po-
lític, el partit, amb set represen-
tants, ho tindrà més complicat per
arribar a acords. Conscient d’ai-
xò, durant el seu discurs d’inves-

tidura, Montero va assenyalar
que, en el mandat que s’inicia, la
seva formació està oberta al “dià-
leg i a la generositat”. Així mateix,
Montero va assenyalar que durant
els pròxims quatre anys el seu go-
vern es compromet a renovar
Montornès Nord i a millorar la
mobilitat, la convivència, les po-
lítiques d’ocupació, el comerç lo-
cal i el medi ambient. 

Montero es mostra feliç després de revalidar l'alcaldia. Foto: Aj. Montornès

No hi ha canvi inesperat i
Montero torna a ser alcalde

Pere Rodríguez, del PSC, amb la vara de batlle. Foto: Aj. Montmeló

Sant Joan | Petards responsables a Montornès
Montornès va posar en marxa fa uns dies una campanya de cara la revetlla de Sant Joan 

on demana a la població afavorir la utilització de petards lluminosos per sobre dels 
sonors per protegir les persones vulnerables i amb hipersensibilitat, així com els animals.
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ERC entra al govern dels
comuns d’Isabel Garcia

SANTA PERPÈTUA4La líder de
Santa Perpètua En Comú, Isabel
Garcia, va ser proclamada alcal-
dessa dissabte passat, en obtenir
el suport de catorze dels 21 regi-
dors durant el ple d’investidura.
Concretament, la van votar els deu
regidors de la seva formació i els
quatre del grup municipal d’ERC.
Comuns i republicans havien sig-
nat el dia anterior un acord de go-
vern per als pròxims quatre anys.

D’altra banda, el candidat so-
cialista, Pere García, només va re-
bre els quatre vots dels regidors del
PSC, mentre que els caps de llis-

ta de la resta de partits, PP, Vox i
Cs, van obtenir un vot cadascun.

Durant la sessió d’investi-
dura, Garcia va posar en valor
l’acord amb ERC per constituir
“un govern progressista”, un fet
que també va celebrar la porta-
veu republicana, Laura Oliver.
Sobre l’organització d’aquest
nou govern de coalició, encara
no se sap exactament com es re-
partiran les regidories. Al tan-
cament d’aquesta edició de Línia
Vallès, des de l’Ajuntament con-
firmaven que el cartipàs es de-
cidiria avui divendres.

LA LLAGOSTA4El socialista Ós-
car Sierra va tornar a ser inves-
tit alcalde de la Llagosta dissab-
te passat, donant inici així al seu
tercer mandat al municipi. Du-
rant el ple d’investidura, Sierra
va rebre els vots dels tretze re-
gidors del seu partit, el PSC,
vencedor indiscutible de les elec-
cions del 28 de maig. 

Pel que fa als regidors de la
resta de partits, els dos de la Lla-
gosta En Comú van votar la líder
de la formació, Eva Miguel; l’ú-
nica regidora d’ERC, Cristina
Segura, es va abstenir en la vo-
tació, i l’únic edil del PP, Jorge
Sabanza, es va votar a ell mateix.

Després de prendre posses-
sió de nou com a batlle, Sierra va
assegurar que el govern que s’a-
caba de constituir treballarà per-
què tothom de la Llagosta “pu-
gui crear el seu projecte de vida”
al municipi. També va dir que la
Llagosta no esdevindrà femi-
nista perquè ja ho és, i es va mos-
trar decidit a lluitar contra el
canvi climàtic, entre altres ob-
jectius ambiciosos.

DEFINIT EL NOU CARTIPÀS
Aquest dijous, l’alcalde de la
Llagosta va signar el decret que
estableix el cartipàs municipal
dels pròxims quatre anys. 

Tal com detallen des de l’A-
juntament, s’han creat tres grans
àrees de govern dins de les quals
s’emmarcaran les diferents re-
gidories: la de Presidència, amb

la regidora Concepción Jiménez
al capdavant; la de Serveis a les
Persones, amb Raquel Martínez
com a presidenta, i la de Terri-
tori, liderada per Marc Ruiz.

Pel que fa a les tinences d’al-
caldia, les ocuparan, en aquest
ordre, Concepción Jiménez,
Marc Ruiz, Judith Robles, Ra-
quel Martínez i Mariano García.

El nou equip de govern de la Llagosta. Foto: Aj. la Llagosta

Comença el tercer mandat 
del socialista Óscar Sierra

Isabel Garcia amb la vara d’alcaldessa. Foto: Josep Cano/Aj. Santa Perpètua

Santa Perpètua |Rehabilitació energètica
Un nou programa de l’Ajuntament i el Consell Comarcal

assessora les comunitats de propietaris per accedir a ajuts
europeus per a la rehabilitació energètica dels seus edificis.
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CALDES DE MONTBUI4Caldes
de Montbui ha constituït el nou
Ajuntament amb un equip de
govern liderat novament pel re-
publicà Isidre Pineda. Al ple
d’investidura rebia els vots dels
seus 7 regidors i els 2 de Junts
per Caldes de Montbui, socis de
govern. La candidata de Junts ha
estat nomenada segona tinent
d’alcalde, mentre la republicana
Núria Carné serà la mà dreta de
l’alcalde Pineda.

Isidre Pineda és
reelegit alcalde
de Caldes

L’AMETLLA4Jan Santaló, de l’A-
metlla’t, és el nou alcalde de
l’Ametlla després de rebre els
vots dels seus 6 regidors. El seu
partit governarà en minoria i en
solitari després de desbancar
ERC. “El govern en minoria per-
metrà que tots siguem impor-
tants i tots siguem corresponsa-
bles”, deia el batlle al ple d’in-
vestidura. Per la seva banda,
Beti Espanyol ha estat nomena-
da primera tinent d’alcalde.

Jan Santaló, 
nou batlle
de l’Ametlla

LLIÇÀ D’AMUNT4Per cinquè
mandat consecutiu el socialista Ig-
nasi Simón serà alcalde de Lliçà
d’Amunt, amb Mariona Pedrerol
com a primera tinent d’alcalde i
mà dreta. Al ple d’investidura
rebia els vots dels seus 8 regidors
i explicava que  l’equip de govern
continuarà treballant  per trans-
formar el  municipi des de quatre
eixos bàsics: gent gran, jovent,
centre urbà i diversitat educativa.

Ignasi Simón
repeteix com 
a batlle 

CANOVELLES4El nou govern de
Canovelles ja ha començat a ca-
minar amb el socialista Emilio
Cordero novament al capdavant.
I és que cal recordar que el PSC va
guanyar les eleccions amb majo-
ria absoluta. Els seus 11 regidors
van votar-lo al ple d’investidura,
mentre les altres formacions van
votar el seu propi candidat.  “Grà-
cies, una vegada més, a tots i a to-
tes els que heu confiat en nosal-
tres”, deia el batlle. 

Emilio Cordero
manté l’alcaldia
de Canovelles

LLIÇÀ DE VALL4Lliçà de Vall té
un nou batlle i aquest és Ferran
Ballestà, de Junts. Al ple d’in-
vestidura va rebre els 4 vots del
seu partit i els 3 del PSC, amb qui
han pactat per desbancar ERC i
accedir al govern. El candidat so-
cialista, però, agafarà el relleu de
l’alcaldia d’aquí a dos anys. Men-
trestant, l’exalcaldessa Marta
Bertran es va quedar a les portes
de revalidar el càrrec, ja que va
rebre 6 vots. 

Ferran Ballestà 
és escollit alcalde
de Lliçà de Vall

BIGUES I RIELLS4Joan Galiano
ha tornat a ser escollit alcalde de
Bigues i Riells. Tot i que ERC va
rebre menys vots que a les elec-
cions del 2019, ha mantingut la
majoria absoluta. Com a novetat,
però, governarà en coalició amb
el PSC i el seu candidat, Joan Mo-
reno, serà tinent d’alcalde. L’acord
es feia efectiu ahir  i respon a l’ob-
jectiu de crear un govern “més
plural”, detallava Moreno.

Joan Galiano
revalida el càrrec
d’alcalde

POLÍTICA4Els nous governs lo-
cals ja estan en ple funciona-
ment, després de les investidu-
res de dissabte. Entre els canvis
principals als ajuntaments de
la comarca cal destacar el cas de
les Franqueses, la Garriga, la
Roca i Cardedeu.

A les Franqueses, el cartipàs
municipal és totalment nou per-
què el socialista José Antonio
Corchado era investit batlle amb
els vots favorables del seu partit i
dels seus socis de govern, ERC i
Sumem, després de tres mandats
de Francesc Colomé, de Junts.
“Estem en un moment crucial per
a les Franqueses i jo tinc una idea
clara de què volem i de què cal fer
per aconseguir-ho”, deia Corcha-
do mentre, per la seva banda, Co-
lomé titllava l’acord de govern
com un “pacte de perdedors”.

Mentrestant, la Garriga tam-
bé ha estrenat cartipàs nou des-
prés de la investidura de l’ex-
consellera Meritxell Budó com a
alcaldessa. Agafava el càrrec amb
els 8 vots del seu partit i amb els
2 del PSC, que serà el seu soci de
govern. “Em comprometo a fer

respectar la veu de tot el poble de
la Garriga”, deia. D’altra banda, al
ple d’investidura l’exalcaldessa
republicana, Dolors Castellà, i al-
tres membres de la seva llista re-
nunciaven a l’acta de regidor pels
mals resultats.

A la Roca, Marta Pujol, de
Junts, es proclamava com la pri-
mera alcaldessa de la història del
municipi, després de desbancar
ERC. Governa en minoria i amb
un cartipàs que també és total-

ment nou, format pels seus 6 re-
gidors. “Tinc il·lusió, motivació i
idees clares”, assegurava.

Finalment, a Cardedeu ha
tornat a governar el PSC després
de 16 anys. Josep Quesada acce-
dia a l’alcaldia amb només 6 vots,
els 5 del PSC i el de Gent pel Can-
vi, soci de govern. Tot i això, el
candidat de Junts, Xavier Oroz-
co, rebia 8 vots, els 4 del seu grup
i els 4 d’ERC, però no sumaven
majoria absoluta per a governar.

Corchado amb la vara d’alcalde. Foto: Ajuntament de les Franqueses

Canvis de govern als principals
pobles del Vallès Oriental

El sector químic vol teixir
aliances per a consolidar-se

EMPRESA4“La col·laboració en-
tre les empreses químiques és
una necessitat per a consolidar la
seva competitivitat al territori”.
Així ho asseguren des del Consell
Comarcal del Vallès Oriental.
Per això, s’ha celebrat una jor-
nada en la qual han participat fins
a una quarantena de professio-
nals de diverses companyies quí-
miques amb l’objectiu d’analitzar
l’estat del sector a la comarca.

En aquest sentit, es va posar el

focus en la necessitat de teixir
aliances publicoprivades per po-
der augmentar el valor de factu-
ració i, d’altra banda, en la ne-
cessitat de “reforçar la formació
superior en farmacèutica i quí-
mica industrial per atraure major
talent jove i femení”, detallen des
del Consell. Segons explicaven, tot
això s’aconseguiria creant un clús-
ter, que és el nom que rep un grup
d’empreses interrelacionades que
treballen en un mateix sector.Jornada. Foto: Consell Comarcal

Risc d’incendi | Sant Miquel del Fai torna a tancar
Sant Miquel del Fai tancava el passat cap de setmana i no tornarà a obrir 

fins al 15 de setembre per l’alt risc d’incendi. La mesura es pren seguint les
directrius de les administracions, ja que els accessos a l’espai són complicats.
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Esports Handbol | Ona Vegué, excapitana del BM Granollers, jugarà a Alemanya 
L’extrem barcelonina competirà la pròxima temporada a la Bundesliga amb l’HSG Blomberg-Lippe. 

“Les converses han estat molt ràpides i positives. Estic molt contenta i serà un repte jugar en el Blomberg”,
diu Ona Vegué, que va anunciar el 2 de juny el seu comiat del BM Granollers, on era la líder i capitana.

"El món s'atura quan comences a
veure-li el cap, els braços... I quan,
finalment, l'agafes, sents una emo-
ció indescriptible i et canvien les
prioritats per sempre. Quan ets
pare, no t'importa dormir només
dues hores ni aixecar-te els cops
que calgui a la nit. És una etapa
meravellosa i ni la Isabel ni jo vo-
lem que el petitó creixi...", com-
parteix el base Àlex López (Bar-
celona, 1986), a qui les últimes set-
manes li han passat volant. El 21
d'abril, a les 17.05 hores i a la Clí-
nica Corachan, va néixer el seu fill
Marc López Rodríguez, i just un
mes després, el 21 de maig, l'en-
trevistat es va retirar com a juga-
dor i a l'entitat del seu cor, el CB
Santa Coloma, al Pavelló Juan del
Moral i contra l'AE Minguella.

López tenia clar que era el
moment ideal per penjar les botes,
per la paternitat i perquè no volia
arrossegar-se per la pista ni per-
judicar a l'equip. "Malgrat els pro-
blemes de genoll que he patit
aquest curs, m'he cuidat i he pogut
acabar a un molt bon nivell. He es-
coltat el meu cos i he mirat per mi
perquè potser podia haver forçat
dues o tres temporades més, però...
Quin seria el preu?", es pregunta.

Fa temps que el colomenc
s'havia plantejat la retirada. "Si
parles amb els meus companys,
et diran que cada curs els deia que
me n'anava a final de temporada",
confessa, entre riures. El cop que
hi va estar més a prop va ser des-
prés del seu últim curs a la UE
Barberà (2012-2013). Se sentia

"desubicat" en un grup molt jove
que es prenia el com i el què de la
competició d'una altra manera.
Un sentiment que no li va impe-
dir ser el jugador més valorat del
seu grup de Copa Catalunya.

UN ENTRENAMENT MÀGIC
Si no va deixar el bàsquet com
tenia previst, va ser per la pro-
posta del seu amic Toni Suárez,
en aquell moment entrenador
del primer equip del CB Santa
Coloma, que competiria a Se-
gona Catalana: "Àlex, per què no
vens un dia a entrenar-te amb
l'equip? Així veus què et sembla
i no deixes el bàsquet". López
s'ho va passar tan bé que en una
setmana ja estava al grup. Al-
berto Torres, que en aquell mo-
ment era jugador, també va ser
clau en la seva decisió. 

"Sempre hem estat una pinya
i l'objectiu mai ha estat pujar a Lli-
ga EBA, però ens ha faltat una
mica més d'ambició els anys que
ho teníem molt bé per classificar-
nos per a la fase d'ascens", reconeix
López, a qui la mort del seu cunyat,
Ramon Rodríguez, el va "fer ma-
durar molt" i valorar encara més
les persones, els moments i el
bàsquet. Gaudir més de la seva pa-
rella i ara mare del seu fill Marc,
Isabel Rodíguez, a qui va conèixer
al CE Montigalà, on ella era la di-
rectora tècnica i ell es va entrenar
com a primer entrenador.

Fins aleshores havia estat
sempre ajudant d'Albert Torres,
el seu últim tècnic i amb qui re-
petirà rol el curs pròxim, ja al
primer equip del CB Coloma,
perquè vol mantenir el vincle
amb el seu estimat bàsquet.
López dirigeix ara el sots 25 del

club, "un equip espectacular
de pencaires".

De petit, però, l'entrevistat
era futboler, i jugava de defensa
al Col·legi Maristes Sants-Les
Corts. Va descobrir el bàsquet
quan l'entrenador de l'equip de
Carlos Huerta, un amic de la in-
fància, li va preguntar si s'animava
a jugar un moment perquè els fal-
tava un jugador. Aquell cap de set-

mana també participaria en la
diada de l'escola pel mateix mo-
tiu. Poc després, ja estava com-
paginant els entrenaments i els
partits amb l'AEC Collblanc, on
coincidiria amb "una molt bona
generació", i les antigues lligues
internes de futbol del Barça. Quan
el conjunt blaugrana el va voler fit-
xar, López va haver de triar d'es-
port: va guanyar el de la cistella.

Al Club Joventut Badalona, on
competiria des de cadet B fins a jú-
nior, va començar a veure pave-
llons "plens". "Ens feien enviar-los
les notes perquè miraven molt que
rendíssim als estudis. Si la Penya
és una de les millors pedreres, ho
és perquè els i les professionals s'hi
deixen l'ànima i et cuiden molt bé,
i també perquè et fan persona", en-
raona. El colomenc va estar a
punt de marxar al CB Prat, que ha-
via iniciat la seva vinculació amb
la Penya. Com va veure que hi co-
incidiria amb dos bases molt bons,
va pensar que tindria pocs minuts
i va acabar marxant al CB Iguala-
da de Jordi Martí, que ja l'havia di-
rigit a l'AEC Collblanc.

Amb 18 anys va aterrar en un
vestidor sènior. "Venia de jugar
molt a Badalona i vaig comprovar
que hi havia jugadors que podien
donar molt més que jo, per ma-
duresa, per prendre millors deci-
sions, per tot...", confessa López,
que després de dos anys a Lliga
EBA va sentir que el millor era bai-
xar un esglaó i jugar a Copa Cata-
lana amb el CB Santa Coloma. Va
ser la seva primera etapa al club. 

El base va tornar a Lliga EBA
de la mà d'un CB Mollet que aca-
bava de pujar i havia mantingut
quasi tota la plantilla. Van tenir
"mala sort" perdent partits "per un
o dos punts", sobretot al principi
de curs, i van salvar la categoria
amb un vestidor "fantàstic". Mal-
grat que la seva intenció era que-
dar-se, la proposta de la UE Bar-
berà, on coincidiria amb el seu
amic Àlex Arenas, ho va canviar
tot. "Vam pujar dos cops a Lliga
EBA. Va ser una època especial",
conclou López, que afronta una
nova etapa com a pare i al bàsquet.

Toni Delgado
MOLLET

La nova etapad’Àlex López
» L’exjugador del CB Mollet, que acaba de ser pare i de retirar-se, serà tècnic ajudant al CB Santa Coloma
» “Quan ets pare, no t’importa dormir només dues hores ni aixecar-te els cops que calgui a la nit”, diu

Àlex López, Marc López i Isabel Rodríguez. Foto: I. Rodríguez
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Coralina és la serventa de la mansió
d’Ottavio, on va néixer i va ser criada “com
una filla” al costat de l’hereu, el jove Flo-
rindo. Però ara el senyor Ottavio ha en-
viudat en una edat avançada i s’ha tornat
a casar amb Beatrice, que mou tots els fils
amb astúcia per tal que el seu propi fill, Le-
lio, sigui el destinatari de l’herència del vell. 

A la Biblioteca de Catalunya.

Teatre

Coralina, la serventa amorosa
La Perla 29

El grup Les Montses, de Sant Vicenç dels
Horts (Baix Llobregat), ha publicat el
seu quart àlbum: De tots colors (Discme-
di). Segons la discogràfica, es tracta del
disc on el grup ha deixat més de banda
el seu folk habitual per començar a ex-
plorar sons més electrònics. Això sí, re-
marquen que ho han fet sense perdre l’es-
sència que els caracteritza.

Música

L’Isaías, de 40 anys, era un arquitecte pro-
metedor. Ara passa els dies entre l’estu-
di i el parc on juguen els seus fills, i sent
que no és on hauria de ser. Amb la seva
dona, l’Ainhoa, es va notant el pas del
temps i l’esgotament de la paternitat. En
aquest context, l’Isaías estableix una
amistat amb la Sonia, mare d’un altre nen
de l’escola, amb qui aprendrà molt.

Pelis i sèries

Una vida no tan simple
Félix Viscarret

De tots colors
Les Montses

L’Orgullosa 2023
Barcelona torna a celebrar enguany el Dia Internacional
de l’Orgull LGTBI, que es commemora el 28 de juny, amb
la segona edició de l’Orgullosa. El Moll de la Fusta serà

l’escenari d’un concert multitudinari que estarà presentat
per l’artista Llum i que constarà de tres parts diferents. El
primer bloc comptarà amb la direcció artística de Raül

Refree i estarà dedicat al flamenc. El segon, més folk i fes-
tiu, tindrà les Tanxugueiras com a protagonistes, i final-

ment, durant el tercer bloc, el Moll de la Fusta es converti-
rà en una passarel·la carregada de fantasia i energia. 

R A F A  P E Ñ AQUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

Cartes a la mare. I ara la lluna somriués un
homenatge a una dona, a una mare. Una
reflexió sobre la vida, la mort, la incerte-
sa i la felicitat. Un intent de posar parau-
les a sentiments i emocions. Un recull de
vivències de l’autora, la periodista Meritxell
Vañó, marcats per la mort de la seva mare
als 56 anys i pel confinament de la pan-
dèmia de la covid el 2020.

Llibres

Cartes a la mare. I ara la lluna...
Meritxell Vañó Marco

|Park Beyond
Dissenya, crea i gestiona el teu propi parc d’atraccions en aquest

divertit videojoc disponible per a PC, PS5 i Xbox Series X/S.
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L’Acadèmia Catalana de Gastronomia i Nu-
trició va entregar els seus premis el passat
15 de juny als jardins del Palau de Pedral-
bes, a Barcelona. El triomfador de la gala

va ser el xef Rafa Peña, que va rebre el mà-
xim guardó, el Premi Nacional de Gastro-
nomia 2023. Actualment, Peña és copro-

pietari, juntament amb Mireia Navarro, del
restaurant Gresca, situat a l’Eixample bar-
celoní. La seva trajectòria professional,
però, ha estat vinculada a altres restau-

rants de renom, entre els quals destaca El
Bulli. Per al president de l’Acadèmia, Carles
Vilarrubí, Peña s’ha convertit “en un refe-
rent del que és la cuina catalana tradicio-

nal, però moderna”, tal com ha dit a Catalu-
nya Ràdio. Qui vulgui comprovar per què,
segurament haurà de fer cua al Gresca.

Famosos

Ser un cuiner de renom
És el copropietari del restaurant barceloní Gresca

Guanyar el Premi Nacional de Gastronomia
És el guardó que atorga l’Acadèmia Catalana de Gastronomia

Ganes de tastar els seus plats
Els usuaris que ja ho han fet creuen que el premi és merescut
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

CRÒNICS

Els costos de les malalties cròniques o de llarga evolució
representen el 75% de les despeses a l’atenció sanitària 

TERÀPIA

DESPESA

SALUT

E S T I L S  D E  V I D A

iMEDICINA PREVENTIVA
L’exercici físic estalvia problemes, particularment en l’àmbit de
la salut. Però també estalvia diners a la sanitat pública. Això és el
que es desprèn d’un estudi elaborat per l’Associació d’Inferme-
ria Familiar i Comunitària de Catalunya, segons el qual les activi-
tats comunitàries de prevenció de la salut estalvien fins a 5.626
euros per individu i any a la sanitat pública. 
L’estudi, liderat per la infermera del CAP Terrassa Nord San-

dra Bravo, analitza el cost i la qualitat de vida dels pacients
abans i després de les intervencions comunitàries dutes a terme
per prescripció mèdica al seu centre d’atenció primària. Les in-
tervencions consistien en teràpies de ball, exercicis de forma i
estiraments, tallers psicoeducatius o teràpies d’entrenament fí-
sic, totes adreçades a persones amb dolor crònic, síndrome de
sensibilitat central o fragilitat funcional.  
Després de fer totes aquestes activitats, del 19% de les per-

sones que presentaven fragilitat originalment es va passar a un
3%. I també es van observar millores notables en l’energia, el
dolor, les relacions emocionals, el son, l’ansietat o la depressió
en malalts crònics i amb problemes d’ànim. 

L’exercici fa salut i estalvia diners

A Espanya, el 49,3% dels homes i el 59,1% de les dones
de més de quinze anys pateixen algun dolor crònic 

Les claus

Després del programa terapèutic d’exercici físic i de la teràpia
psicoeducativa, els malalts mostren molts avenços

Les relacions emocionals, el son o la salut mental milloren
amb l’exercici, però també es poden reduir els dolors 
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